
Hvordan jobbe i 
forskningsprosjekt og få nytte av 

det for rådgivere og bønder? 

Mine erfaringar frå Kompetent bonde



Hvordan jobbe i forskningsprosjekt og få nytte 
av det for rådgivere og bønder? 

• Viktig å få meir kunnskap om kva som skjer i møta 
mellom bonde og rettleiar

• Vi treng fleire casestudiar

• Få veit kva som skjer i desse samtalane, «black box»

• Å studere rettleiingssamtalen i detalj har gitt oss ny 
innsikt



Hvordan jobbe i forskningsprosjekt og få nytte 
av det for rådgivere og bønder? 

• Rettleiaren sin relasjonelle kompetanse er avgjerande for 
bonden sitt utbyte av møtet

• Vi treng meir kunnskap om bonden sin rolle i desse møta, 
dèt kan få stor nytte for bøndene

• Pilotar blir opplevd som nyttige, men krevjande for org. å 
sette av nok tid/ ressursar

• Enklare å henge seg på eksisterande prosjekt, t.d. Grovfôr 
2020 



Hvordan jobbe i forskningsprosjekt og få nytte 
av det for rådgivere og bønder? 

• Avgjerande å sette av nok tid, ikkje berre delta på 
prosjektmøta

•Gå inn i prosjektet og gjere ein jobb sjølv for å skjøne kva 
det eigenleg handlar om, ikkje berre overlate alt til 
forskingsmiljøa.
• Kjøpt løysing er sjeldan like effektiv
• Viktig med kontekstkunnskap i analysen og tolkinga av 

datamaterialet



Hvordan jobbe i forskningsprosjekt og få nytte 
av det for rådgivere og bønder? 

• Korleis nå fram med og bruke resultata i organisasjonen?
• Utfordring med case-studiar
• Har presentert funna internt to gonger
• Distribuert artikkel frå prosjektet internt
• Tek funna inn i opplæring av rettleiarane
• Fleire i Tine er blitt merksame på kva relasjonell 

kompetanse er, og kor viktig denne kompetansen er. Viktig 
å ha dokumentasjonen.  



Hvordan jobbe i forskningsprosjekt og få nytte 
av det for rådgivere og bønder? 

• Avgjerande for Tine å ha god kontakt med forskings- og 
undervisningsmiljøa

• Ha kontakt med fleire ulike miljø- gjev tilgang til fleire typar
kompetanse; NMBU, NTNU, NHH, NIBIO, 
Veterinærinstituttet, Østfoldforskning osv. - nettverk

• Strategisk spørsmål for oss- skal vi sitte i førarsetet sjølve 
eller «bli styrte» av forskingsmiljøa? Dvs. prosjektstøtte eller 
t.d. IN?
• Båe deler



Takk for meg!


